

ISSN 1004-0501 CN 51-1144/R

四川医学



SICHUAN MEDICAL JOURNAL

2013 · 4

2013年4月 第34卷 第4期 2013, Vol 34, No. 4

中国科技论文统计源期刊
中国科技核心期刊
全国《期刊出版形式规范》第一批合格期刊
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊



四川省医学会主办

泸州医学院附属医院	宜宾市第二人民医院	
乐山市人民医院	宜宾市第一人民医院	
自贡市第五人民医院	广元市中心医院	协办
仁寿县人民医院	绵竹市人民医院	
郫县人民医院	广元市第三人民医院	
绵阳市人民医院	彭州市人民医院	

ISSN 1004-0501



9 771004 050001

万方数据

MAIN CONTENTS

- Study of population awareness of major cardiovascular disease in urban and rural in Chengdu. LI Zhi-chao, WANG Wei-wen, ZHUANG Lei-xue, et al. (433)
- Research of the impact of early education on intellectual development of infants. ZHU Hua, PENG Min-juan, YANG Tao-yi, et al. (435)
- Epidemiological survey on overweight and obesity among community in Chengdu. TANG Dan, WU Yue-lei, PU Lin, et al. (438)
- An clinical analysis of 106 premature infants suffering from thyroid hypofunction. HUA Xin-tian, TANG Jun, MU De-zhi. (440)
- A survey of students' mental health after Wenchuan earthquake. YI Juan, SHANG Zhong-ming, ZHAO Qing, et al. (443)
- Effect of Arbutin on the in vitro model of the melanoma cells and keratinocyte co-culture system. CHEN Feng-jiang, GUO Yun-hui, CHEN Qiao-yun (445)
- Exploring the cluster of nursing interventions to prevent catheter-related blood-stream infections. CHEN Yan-chun, WANG Xi, CHEN Ni, et al. (448)
- The correlational study of pathological features and MIF expression in patients with esophageal cancer. XIA Xian-gen (450)
- Clinical application of right atrial shunt in aortic root operation. LIU Sheng-zhong, HUANG Ke-li, TAN Jin (452)
- Changes of adrenomedullin and cytorines in children undergoing open heart surgery under cardiopulmonary bypass. RAN Mao-rong, NIU Jie, LIN Lu, et al. (455)
- Comparison of initial pain between self-ligating brackets and conventional straight wire bracket. HAN Hong-juan, FU Shi-mei, WU Hao, et al. (457)
- Atlantoaxial pedicle screw fixation for odontoid fracture associated with atlantoaxial joint dislocation. ZENG Wen, WU Wei, ZHONG Xi-hong, et al. (459)
- Clinical analysis of laparoscopic high ligation for indirect inguinal hernia in children. XIONG Wei, DONG Ke, YU Xiao-jiong (461)
- The observation on clinical efficacy of intrauterine balloon tamponade combined with toothless oval cervical clamp in the treatment of postpartum hemorrhage. LIU Wei, PANG Chun-rong (463)
- Mid-term result of aortic valve replacement or not decided by cardiac arrest after the cardioplegic solution perfusion from aortic root. TAN Jin, LIU Sheng-zhong, HUANG Ke-li, et al. (466)
- Clinical application of carbon nanoparticles labeled lymph node in the modified radical mastectomy for breast cancer. ZHANG Zhen, ZHANG Xiao-hong, TANG Zhuo-wei, et al. (468)
- The correlation between blood pressure variability in patients with hypertension and carotid artery intima-media thickness. LI Ke, LEI Zhen-wu, GE Zheng-qing, et al. (470)
- A clinical characteristic analysis of depression disorders in psychosomatic department of general hospital. HE Ying, ZHOU Bo, HUANG Yu-lan, et al. (472)
- Effect of priming with cisatracurium on fentanyl-induced cough. ZHOU Le-shun, OU Shan, BAI Shu-rong, et al. (475)
- Effect of nalmefene combined with meclofenoxate on recovery from general anesthesia in the elderly patients undergoing radical gynecological tumor surgery. XIE Bin-rong, MIN Wei-xiang (477)
- Clinical study of sex hormone levels in patients with SLE and immunosuppressants' influence. LIU Xiao-xiao, LIAN Ying, LEI Li-hua (479)
- The application of propofol (MCT Fresenius) which was intravenous rapid injection for painless gastroscopy. YAO Wen-jian, TONG Xian-xiang, WAN Yong-ling (482)
- Comparative study of high intensity focused ultrasound (HIFU) with Loop electrosurgical excision procedure (LEEP) in the treatment of the cervical intraepithelial neoplasia I (CIN I). ZHANG Ying, WANG Xue-ying, YAN Yan (484)
- Shenfu injection combined with Dopamine treatment of chronic heart failure with hypohypertension efficacy. LIU Zhen-liang, SHI Kai-yi, XIANG Qian-cai (487)
- Clinical features of HBV-associated glomerulonephritis. GAN Xiao-hui, ZHANG Lin, ZHU Jing (489)
- Clinical effects of quadruple and triple chemotherapy for the treatment with eradication of helicobacter pylori (HP) DAI Xiao-song, ZHANG Li (491)
- Pelvic fractures and associated injuries in the emergency treatment. LI Ge, WANG Jiu-hui (494)
- The cause of death of bronchoscopy (report of 3 cases). CHEN Bin, DU Rong, XU Wei-guo, et al. (496)
- Clinical application of paraspinal muscle approach for thoracolumbar spine surgery. ZHOU De-chun (498)
- Clinical study of women bipolar disorder accompanied by symptoms of tension. TONG Yan, WANG Man-li, LIU Jun, et al. (500)
- Clinical observation of noninvasive mechanical ventilation in the treatment of chronic obstructive pulmonary disease and respiratory failure. ZHANG Hai, WANG Fang, CHENG De-yun (503)
- The therapy methods of maxillofacial infection of diabetic patients. PENG Wei, WANG Qiang, HUANG Hong-xing (505)
- Clinical analysis of different intraocular pressure downstream routine glaucoma filtering operation. XU Mao-hui, XU Chang-sheng, YAN Qiao-ling (507)
- The comparison of efficacy and safety of propofol combined with fentanyl or sufentanil in painless abortions. LUO Xiong-ying, CHEN Tao, LI Zhi-xiang, et al. (509)
- MRI image analysis of alcohol-induced psychiatric disorder: a report of 58 cases. ZHAN Kong-cai, ZHANG Xiao-juan, GONG Fei-zhong (511)
- Positioning of the improved disposable unilateral bronchial blockers tube with fiberoptic bronchoscope. LI Qiang, LU Bin, MIAO Dong-mei (513)
- Correlation with the change of CRP and the level of blood lipid in patients with acute ischemic stroke. LIU Kun-mei (516)
- The clinical significance of PCT in early diagnosis of neonatal infection with premature rupture of membranes. XIAO Ji-qun, CAI Miao (518)
- Experience the surgical treatment of 24 patients of calcanea I fracture. ZHAO Wei-dong, YANG Cheng, SUN Jian, et al. (520)
- Effect of atorvastatin on BNP and hn-CRP in patients with diastolic heart failure. TANG Cheng-yue, TANG Li (522)
- Prevention for postpartum hemorrhage due to uterine atony. XIONG Hai-yan, YOU Hua-rong, HUANG Yan-jen, et al. (524)
- Effectiveness analysis of iron sucrose injection in the treatment of anemia patients with chronic renal failure receiving dialysis. ZHANG Yu-huan, LI Yan, ZHENG Xuan (527)
- Study on the application significance of laparoscope in the treatment and diagnosis of blunt abdominal trauma. LIANG Tian-cheng, FU Guang-wen (529)
- The comparative of the postoperative complications between the ventriculoscope auxiliary and conventional ventriculoperitoneal shunt treatment for the hydrocephalus. QIU Xue-cai, CHANG Wei, ZHANG Li-juan (531)
- The clinical application comparison of three kind of guide method for the retrograde trachea cannula. ZHANG Yan (533)
- Preventive effects of different doses of atorvastatin calcium on cerebral infarction in patients with carotid atherosclerosis. WEI Ya-nan, ZHOU Hai-yan (536)
- The efficacy of low molecular heparin on the treatment of acute respiratory distress syndrome. LIU Chun-yan, LI Fu-long, WANG Hong-yan (538)
- Observe clinical of using awning hiatus section to treat awning hiatus hernia supervened heavy craniocerebral loss. WANG You-cun (543)
- Clinical analysis of 168 cases with primary bronchial lung cancer. LI Xian-ming (545)
- Analysis of the colonoscopy results of 327 cases with ulcerative colitis. WU Rong-shen, HAN Bing (547)
- Budesonide aerosol inhalation of auxiliary treatment of children acute laryngitis to explore clinical effect. WU Wu (549)
- Clinical observation on the Fellelike mixture combined with montelukast in the treatment of children with asthma. LIN Shao-qiong (553)

Responsible Institution: Sichuan Provincial Health Bureau

Sponsor: Sichuan Medical Association

Chief Editor: ZHUO Kai-xing

Managing Director: DENG Xiao-ming

ISSN 1004-0501
CN 51-1144/REdited and Published by: Editorial Board of Sichuan Medical
Journal (No. 39 Shangwangjiaguaijie, Chengdu 610041, China)Overseas Distributor: China International Book Trading
Corporation (P. O. Box 399, Beijing, China) Code No. BM6225

Printed by: Sichuan Xinhua Printing House

四川医学

SICHUAN YIXUE

月刊 1980年5月创刊 第34卷 第4期 2013年4月15日出版

主管单位

四川省卫生厅

主办单位

四川省医学会

主编

卓凯星

编辑部副主任

专职常务编委

邓晓明

编辑出版者

《四川医学》编辑部

成都市上汪家拐街39号

邮编 610041

电话 (028)86133009

E-mail scyxbjb@163.com

发行者

总发行 成都市邮政局

订购 全国各地邮局

邮发代号 62-103

定价 每期10.00元

全年120.00元

发行范围 公开

国外总发行

中国国际图书贸易总公司

(北京399信箱 100044)

代号 BM6225

印刷单位

四川新华彩色印务有限公司

广告经营许可证

5101034000063

ISSN 1004-0501

CN 51-1144/R

本刊刊出文章不代表本刊编委会和编辑部观点

目次

基金论文

- 成都市城乡居民主要心血管病的人群知晓现状研究 李志超, 王伟文, 庄磊雪等(433)
- 早期教育对婴幼儿智能发育影响的探讨 朱华, 彭珉娟, 杨涛毅等(435)
- 成都市社区肥胖与超重现状调查 唐丹, 伍悦蕾, 蒲林等(438)
- 106例早产儿甲状腺功能低下临床分析 清心恬, 唐军, 母得志(440)
- 地震后汶川县中学生心理健康的现状调查 易娟, 尚志明, 赵庆等(443)
- 熊果苷对 A375 与 HACAT 共培养模型中黑素细胞酪氨酸酶活性的影响 陈凤江, 郭云辉, 陈巧云(445)
- 集束化护理预防导管相关血流感染的探讨 陈燕春, 王玺, 陈倪等(448)

基础与实验研究

- 食管癌患者的病理特征与组织中 MIF 表达的相关性研究 夏仙根(450)

临床研究及经验

- 右心房分流术在主动脉根部手术中的临床应用 刘胜中, 黄克力, 谭今(452)
- 小儿围体外循环期血浆肾上腺髓质素及细胞因子的变化 冉茂荣, 牛洁, 林露等(455)
- 自锁托槽与传统托槽正畸初戴疼痛的对比分析 韩红娟, 付士美, 吴浩等(457)
- 经后路脊柱内固定系统治疗寰枢关节脱位 曹文, 吴伟, 钟喜红等(459)
- 腹腔镜疝囊高位结扎治疗小儿腹股沟斜疝临床分析 熊伟, 董科, 俞小炯(461)
- 宫腔水囊填塞联合卵圆钳钳夹宫颈治疗产后出血的疗效观察 刘蔚, 庞春蓉(463)
- 据灌注情况决定主动脉瓣置换与否的中期效果 谭今, 刘胜中, 黄克力等(466)
- 纳米炭淋巴结示踪剂在乳腺癌改良根治术中的临床应用 张珍, 张晓红, 唐卓薇等(468)
- 老年高血压病患者血压变异性与颈动脉内膜中层厚度的相关性 李珂, 雷震武, 葛正庆等(470)
- 综合医院心身科抑郁障碍患者临床特征分析 何影, 周波, 黄雨兰等(472)
- 预注小剂量顺阿曲库铵对芬太尼诱发咳嗽反应的影响 周乐顺, 耿珊, 白树荣等(475)
- 纳美芬联合甲氯芬酯对老年患者全麻下妇科肿瘤根治手术后苏醒的影响 谢滨蓉, 闵卫翔(477)
- SLE 患者性激素水平的临床研究及免疫抑制剂对其影响 刘潇潇, 练颖, 雷丽华(479)
- 快速推注安定在胃镜检查术中的临床应用 姚文建, 童先祥, 万永灵(482)
- 高能聚焦超声和利普刀治疗 CIN I 临床疗效比较研究 张英, 王雪英, 闫艳(484)
- 参附注射液联合多巴胺治疗慢性心力衰竭合并低血压 刘振良, 施凯奕, 向乾才(487)
- 乙肝相关性肾炎的临床特征 甘晓群, 张林, 朱静(489)
- 四联疗法和三联疗法根除幽门螺杆菌感染疗效研究 代小松, 张莉(491)
- 骨盆骨折及其合并伤的急救处理分析 李新, 王久惠(494)
- 支气管镜检查死因分析(附3例报告) 陈斌, 杜蓉, 徐维国等(496)
- 经椎旁肌间隙入路在胸腰椎手术中的临床应用 周德春(498)
- 伴有紧张性症状的女性双相情感障碍的临床研究 童颖, 王慢利, 刘君等(500)
- 无创机械通气治疗慢性阻塞性肺疾病呼吸衰竭的临床观察 张海, 王芳, 程德云(503)
- 糖尿病患者合并颌面部感染的治疗 彭为, 王强, 黄红星(505)
- 不同眼压下行常规青光滤镜过手术的临床分析 徐茂晖, 许长生, 颜巧灵(507)
- 丙泊酚复合芬太尼和舒芬太尼用于无痛人流术的比较 罗雄英, 陈涛, 李智祥等(509)
- 58例酒精所致精神障碍 MRI 表现的问题性研究 唐孔才, 张晓娟, 龚飞中(511)
- 成人纤维支气管镜用于改良型可控支气管封堵导管左侧的定位 李强, 卢彬, 缪冬梅(513)
- 急性缺血性脑卒中患者的血脂水平和 CRP 变化及相关性研究 刘坤梅(516)
- PCT 在胎膜早破新生儿感染早期诊断中的临床意义 肖吉群, 蔡苗(518)
- 跟骨骨折24例疗效观察 赵卫东, 杨成, 孙建等(520)

阿托伐他汀对舒张性心力衰竭患者的 BNP 和 hn-CRP 的影响	唐成玥,唐力(522)
产后宫缩乏力出血重在预防	熊海燕,游华蓉,黄燕芬等(524)
蔗糖铁注射液治疗慢性肾衰竭透析患者贫血的效果分析	张玉环,李艳,郑璇(527)
腹腔镜在闭合性腹部外伤诊治中应用的意义研究	梁天成,付文广(529)
脑室镜辅助与常规脑室腹腔分流术治疗脑积水术后并发症的比较研究	邱学才,常魏,张丽娟(531)
三种逆行性气管插管引导方法临床应用比较	张艳(533)
不同剂量阿托伐他汀钙片预防颈动脉粥样硬化患者脑梗死的临床分析	魏亚楠,周海雁(536)
低分子肝素治疗急性呼吸窘迫综合征的临床疗效观察	刘春艳,李福龙,王鸿雁(538)
5-AZn-2' 脱氧胞苷酸对人肺腺癌细胞株 A549 抑制作用的实验研究	陆勤(540)
天幕裂孔切开术治疗合并天幕裂孔疝形成的重型颅脑损伤的临床观察	王有存(543)
原发性支气管肺癌 168 例临床分析	李先明(545)
327 例大肠溃疡结肠镜检查结果分析	吴荣深,韩冰(547)
布地奈德雾化吸入辅助治疗小儿急性喉炎临床效果探讨	吴武(549)
孤立性蝶窦病变 78 例临床诊治体会	黎志强,蔡华成,李菊兰等(551)
肺力咳合剂联合孟鲁司特治疗儿童哮喘的临床观察	林绍琼(553)
连续性肾脏替代治疗与间歇性血液透析治疗重症急性肾衰的对照研究	宋纲,刘丽娟(555)
医院政策干预对住院患者抗菌药物使用强度及费用影响	王玉蓉(557)
喉咽反流性疾病 56 例临床分析	张学东(559)
奥硝唑用于口腔颌面部手术后感染预防临床效果观察	韦玉洁(561)
加强住院患者临床微生物检验对控制医院感染的影响观察	黄军垣,郑利平(563)
两种检测乙肝血清学标志物方法的应用比较	谢昭宁(565)
负压封闭引流术(VSD)治疗胫腓骨骨折内固定术后感染疗效探讨	李小泉(567)
埃索美拉唑联合西沙必利治疗反流性食管炎的综合疗效观察	刘华汉,周余攀,陈世禧(569)
经鼻内镜鼻腔手术生物蛋白海绵的应用	李红光,杜经纬,吉爽(571)
三踝骨折并踝关节失稳 65 例手术治疗体会	张勇(572)
2009-2011 年成都市温江区老年患者院前急救疾病谱变化规律	刘彦,韩文(574)
可调节缝线联合丝裂霉素在青光眼小梁切除术中常规应用的疗效观察	杨涛,肖庆,杨宽(575)
高原突发性耳聋就诊时间、血液粘滞度与疗效	甘立宇(577)
后腹腔镜技术应用于泌尿外科疾病初步临床分析	卢晓明,王进峰,周国洋等(579)
锁骨钩钢板治疗锁骨远端骨折和肩锁关节脱位 63 例临床分析	王国忠(581)
腹腔镜辅助下阴式全子宫切除术治疗子宫疾病的疗效分析	韦秀燕(583)
疏血通治疗急性脑梗死的临床观察	王婧(585)
腹腔镜胆囊联合阑尾切除术 23 例体会	刘泽良,孙思明(587)
检验医学	
成都地区过敏性鼻炎患者过敏原的检测分析	蒋锐明,范敏,谢亚柳等(589)
影像医学	
MRI 动态增强扫描及 DWI 在乳腺癌中的诊断价值	姚尉,李成杰,杨静(591)
医学进展	
脑胶质瘤的伽玛刀治疗进展	杨建波,雷进(594)
腹腔镜在粘连性肠梗阻治疗中的应用	徐锐,庄文(596)
麻醉与术后认知功能障碍	付芳芳,朱涛(599)
调强放疗在鼻咽癌治疗中的优势	魏锐文,范敏(601)
缺血性脑血管疾病介入术后安全性及中长期预后后的临床研究	杨一帆,曾仲,高励(604)
卫生管理	
藏区“9+3”护生临床教学管理初探	王效惠,雷春梅,刘晓燕等(605)
临床护理	
标准化沟通方式在 SICU 护士床旁交接班的运用	马青华,蒋晓华(607)
“责任制整体护理”在大专护生临床实习中的应用	石兵,李华英,张利平(609)
音乐疗法对类心绞痛患者抑郁焦虑状态的干预	姚倩,李莉,彭顺蓉(611)
哮喘患者健康教育需求与护士认知差异的调查	黎雪梅,邓敏(614)
心理干预应用于普外科手术患者的护理效果观察	吴世雯(616)
优质护理在血液净化中心的应用效果分析	罗建琼(618)
护理干预对行碘 131 治疗的甲状腺功能亢进患者焦虑抑郁情绪的影响	杨淑萍(621)
神经外科住院患者术后颅内感染危险因素分析与护理对策	周富瑾,王晶(623)
儿童格林巴利综合征伴呼吸肌麻痹的护理干预	高春荣(625)
护理干预在急性重症胰腺炎患者治疗中的应用分析	骆艳丽(627)
不同的洗手方法对清洁效果的影响	白桦林,秦桂林,邹艳(629)
妇产科肿瘤患者心理健康状况及其需求的研究	罗莉(630)
短篇报道与个案	
空肠交界性间质瘤 1 例	张文华,陈理国,周生林,夏天(632)